
Regionsældrerådet	  

Tirsdag	  den	  9.	  februar	  2016	  

Regionsgården	  

Referat	  

Dagsorden:	  

1. Oplæg	  om	  tilgængelighed	  v/	  medarbejdere	  i	  Region	  Hovedstaden	  
2. Årsmøde:	  
• Valg	  af	  dirigent	  

• Godkendelse	  af	  dagsorden	  
• Forretningsudvalgets	  beretning	  
• Forelæggelse	  af	  regnskab	  

• Forslag	  af	  budget	  for	  årets	  virksomhed	  
• Fastlæggelse	  af	  kontingent	  
• Drøftelse	  og	  beslutninger	  om	  årets	  fællesmøder	  

• Forslag	  
• Valg	  af	  revisor	  
• Eventuelt	  

Formanden	  byder	  velkommen	  og	  ønsker	  godt	  nytår.	  

Der	  orienteres	  om	  at	  to	  embedsmænd	  og	  en	  politiker	  vil	  have	  indlæg	  om	  tilgængelighed.	  

Første	  oplægsholder	  CLAUS	  THOMSEN	  center	  for	  kommunikation	  -‐	  web	  -‐	  drift	  og	  udvikling.	  

(Oplægget	  vedhæftes)	  

Stikord	  til	  opfølgning	  af	  indlæg.	  

Apps	  løsning	  strategisk	  værktøj	  (Forbrug	  2012	  0,4	  mille),	  og	  personalet	  recourser.	  

Det	  er	  svært	  at	  finde	  vej	  på	  hospitalerne,	  skiltning	  svær	  at	  forstå.	  

Der	  skal	  ved	  skiltning	  både	  ude	  og	  inde.	  

Der	  er	  flere	  steder	  indført	  FIND	  VEJ	  med	  din	  smartphone.	  	  Regionh.dk/findvej	  	  

Herefter	  kommer	  vejledning,	  hvilket	  hospital-‐	  transport	  og	  trin	  for	  trin.	  

Indenfor	  på	  hospitalerne	  kan	  sporing	  med	  gps	  endnu	  ikke	  etableret.	  

I	  2016	  vil	  der	  blive	  etableret	  handicap	  ruter.	  

Der	  er	  kraftig	  isolering	  i	  områder	  på	  hospitalerne	  hvor	  smartphone	  ikke	  virker	  



Spørgsmål	  til	  Claus	  Thomsen	  

• Hvorfor	  bruges	  der	  mange	  fremmedord	  i	  informationen	  

• Det	  var	  ønskeligt	  med	  lys	  i	  skiltene	  
• Kan	  det	  tænkes	  at	  man	  får	  udleveret	  en	  gps	  ved	  receptionen	  
• System	  til	  at	  spore	  lægerne	  

• Phonetisk	  søgning	  
• Smartphone	  skal	  ses	  som	  et	  supplement	  
• Hvor	  mange	  fandt	  frem	  ved	  smartphone	  systemet	  

• Herlev	  hospital	  har	  selv	  fundet	  en	  løsning	  
• Opfordring	  til	  at	  søge	  oplysninger	  ved	  Handicaphuset	  Høje	  Taastrup	  

Herefter	  var	  der	  oplæg	  af	  	  

JENS	  FROST	  Team	  grøn	  transport	  i	  hele	  regionen	  

Der	  orienteres	  om	  tilgængelighed	  kollektiv	  trafik	  

(Oplæget	  vedhæftes)	  

Stikord	  til	  opfølgning	  af	  indlæg.	  

Der	  skal	  tænkes	  p	  pladser	  og	  ventetids	  pladser	  ind	  ved	  nybyggeri	  

Adgangsforholdene	  skal	  være	  optimale	  ved	  nybyggeri	  

Kollektiv	  trafik,	  der	  skal	  indtænkes	  afstand	  til	  destination	  

Der	  omtales	  en	  afstand	  på	  600	  m.	  

Spørgsmål	  til	  Jens	  Frost	  

• Bus	  på	  hospitalsområdet	  shuttle	  bus	  –	  hvem	  skal	  betale	  

• Ønsker	  flextrafik	  Hillerød	  kommune	  
• Rigshospitalet	  parkeringsmuligheder	  
• Tog	  og	  bus	  problematisk	  for	  bruger	  med	  rollator,	  kørestol,	  barnevogn	  og	  andre	  hjælpemidler	  

• Planlægning	  af	  køreplan	  med	  Movia	  
• Hvem	  bestemmer	  kommunen	  eller	  Movia	  
• Førerløs	  transport	  

Politiker	  indlæg	  

Jens	  Mandrup	  

Jens	  Mandrup	  havde	  ikke	  det	  store	  indlæg	  men	  ønskede	  spørgsmål	  fra	  salen	  

Spørgsmål	  til	  Jens	  Mandrup	  

• Station	  ved	  Rigshospitalet	  



• Trykt	  køreplan	  

• Stoppestederne	  dårlig	  information	  
• Kommunen	  skal	  sikre	  tilgængelighed	  til	  stoppestederne	  
• Bus	  samarbejde	  kommunerne	  imellem	  

• Busnumre	  med	  farver	  
• Amager	  ønsker	  tværgående	  trafik	  	  

	  

ÅRSMØDE	  

	  Valgt	  til	  dirigent	  

	  Michael	  Husum	  	  

Dagsorden	  godkendt	  med	  en	  enkelt	  ændring	  i	  rækkefølge	  af	  punkterne	  

Forretningsudvalget	  beretning	  

Formanden	  henviser	  til	  den	  udsendte	  skriftlige	  beretning	  2015.	  Dette	  godkendes	  

Fastlæggelse	  af	  kontingent	  

Formanden	  orienterer	  om	  baggrunden	  for	  indførsel	  af	  kontingent.	  

Kommunalfuldmagt	  ikke	  gældende	  i	  Regionen.	  

Regionen	  bekoster	  interne	  foredragsholdere	  

Regionen	  sørger	  for	  forplejning	  til	  møder	  på	  Regionsgården	  

Har	  et	  medlem	  af	  FU	  problemer	  med	  omkostninger	  vedr.	  transport	  vil	  udvalget	  	  påtage	  sig	  udgiften.	  

De	  penge	  Regionældrerådet	  har	  til	  rådighed	  er	  et	  beløb	  der	  blev	  skænket	  ved	  start	  af	  rådets	  virksomhed	  og	  

de	  kan	  ikke	  vare	  evigt.	  

	  

Forelæggelse	  af	  regnskab	  

Af	  regnskab	  fremgår	  den	  lille	  kapital	  og	  baggrund	  for	  kontingent	  

Regnskab	  fremlægges	  og	  godkendes	  

Revisor	  godkender	  ligeledes.	  

Fastlæggelse	  af	  kontigent	  

Formanden	  fremlægger	  det	  tilsendte	  forslaget	  til	  konningen.	  

500	  kr.	  pr.	  Ældre-‐/Seniorråd	  



Frederiksberg	  2500	  kr.	  

København	  5000	  kr.	  

De	  fleste	  Ældre-‐/Seniorråd	  at	  udvise	  stor	  opbagning	  og	  forståelse	  for	  at	  indfører	  kontingent	  

Dirigenten	  foreslår	  afstemning,	  dette	  godkendes	  

Man	  stemmer	  ud	  fra	  udsendt	  orientering	  om	  antal	  stemmer	  pr.	  kommune	  

Alle	  kommuner	  er	  repræsenteret	  minus	  Egedal	  og	  Bornholm	  	  	  

	  	  	  	  	  	  	  	  Ingen	  stemmer	  imod	  og	  4	  ønsker	  ikke	  at	  stemme	  

Forslag	  om	  kontingent	  vedtaget	  

	  

Forslag	  til	  budget	  for	  årets	  virksomhed	  

Formanden	  fremlægger	  det	  tilsendte	  forslag	  til	  budget	  2016	  

Dette	  godkendes	  	  

Drøftelse	  og	  beslutning	  om	  årets	  fællesmøder	  

Der	  gives	  udtryk	  for	  at	  formen	  ved	  fællesmøderne	  er	  givtige.	  Der	  er	  erfaringsudveksling	  kommunerne	  

imellem	  og	  det	  er	  tilfredsstillende	  både	  med	  ekstern	  og	  intern	  foredragsholdere.	  

Forslag	  	  	  

Der	  er	  ikke	  indkommet	  forslag	  udover	  en	  enkelt	  henvendelse	  som	  formanden	  har	  svaret	  på	  

Formanden	  efterlyser	  emner	  for	  kommende	  møder	  

• Telemedicinske	  løsninger	  
• E.	  Journal	  samme	  system	  på	  alle	  hospitaler	  

• Sundhed	  DK..	  
• Sygdommen	  demens	  

Valg	  af	  revisor	  

Revisor	  modtager	  genvalg.	  Godkendt	  

Eventuelt.	  Intet	  

Formanden	  takker	  for	  et	  godt	  møde	  og	  Årsmøde	  

Næste	  Regionsældrerådsmøde	  den	  26.	  april	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  Referent:	  Inge	  Jacobsen	  

	  


